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Punkt 1 

Oplæg fra Ejendomsleder Frank Starck-Sabroe 

Sagsfremstilling 

Frank Starck-Sabroe, der er Ejendomsleder i Lundtoftearken, holder oplæg om DAB´s indsats 

for at forebygge social kontrol i boligområdet. 

  

Beslutning 

Lundtofteparken er et almennyttigt boligområde, der har eksisteret i cirka 70 år. Det er et 

gammelt arbejderkvarter, som efterhånden har udviklet sig til et mere sammensat område, 

rent beboermæssigt. Der er idag 43 % af beboerne som har anden etnisk baggrund end dansk. 

Der er i alt 700 lejemål. 

  

Da Frank kom til som Ejendomsleder for 14 år siden, fyldte traditioner og fællesaktiviteter, 

som hidtil havde dannet ramme om det gode naboskab, ikke så meget som det havde gjort 

tidligere og der var opstået uro på grund af den ændring i beboersammensætningen, som 

området havde gennemgået. Ændringen bestod dels af nye beboere med anden etnisk 

baggrund end dansk, hvis unge drenge mødtes i grupper i området, og dels af en stor gruppe 

af gammeldanskere, der mødtes omkring indtagelse af alkohol i de udendørs områder.  

Frank havde fra tidligere arbejde erfaring med at opnå en højere grad af harmoni i en blandet 

beboersammensætning, ved at arbejde med relationerne. Det vil sige ved at prioritere tid til at 

tale med beboerne i området, fremfor kun at fokusere på de fysiske rammer. 

Ejendomskontoret blev på et tidspunkt pålagt at effektivisere arbejdet, hvilket betød at tiden 

til det relationelle arbejde blev reduceret. Dette er dog ændret igen, i erkendelsen af at 

arbejdet med beboerne og det at stå til rådighed, er en vigtig ramme om det gode naboskab. 

Frank vurderede derudover, at der var behov for at få igangsat nogle aktiviteter, med henblik 

på at skabe fælleskab i området, for derved at opnå en større grad af tryghed beboerne 

imellem. I samarbejde med afdelingsbestyrelsen og frivillige kræfter samt kommunale 

medarbejdere, er det lykkedes at få igangsat nogle samlende aktiviteter både indenfor 

området men også på ture ud til andre steder i landet. 

Nogle af indsatserne der foregår er:  

• Når nye borgere med anden etnisk baggrund end dansk flytter ind i en af 

Lundtofteparkens lejemål, er områdets Bydelsmødre i mange tilfælde inddraget og de 

er også gode til at kontakte Ejendomskontoret, for at sikre at de nye beboere bliver 

godt introduceret til området. 

• Der er cykelkurser for kvinder med anden etnisk baggrund 

• Der er en årligt tilbagevendende aktivitet "Hvem tør slå Politiet", der samler beboere på 

tværs af aldersgrupper og etnicitet 

• Der er pige- og drengeklubber, samt andre gode aktiviteter.  

  

Integrationsrådet har tidligere bevilget økonomisk støtte til ture til BonBon land, men 

beboernes interesse for den slags aktiviteter er dalende, eftersom det ikke længere er noget 

særligt at tage sådan et sted hen. Det overvejes derfor om der kan arrangeres nogle ture til 

lidt mere specielle udflugtsmål. 

  

Indsatserne har båret frugt på den måde, at området idag fremstår som et fredeligt 

boligområde med en klar fællesskabsfølelse og lyst til at ville hinanden og området. Der er ikke 

nogen synlige udfordringer, der skaber problemer i området. Betydeligt færre unge hænger 

idag ud i boligområdet uden at have noget at tage sig til, og det er ikke i et omfang som 

skaber utryghed, som det var tilfældet tidligere. Herunder deltager mange børn og unge fra 

boligområdet i fritidsaktiviteter. 
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Samtidig er det dog også sådan, at der i udvalgte grupperinger foregår nogle ting under 

overfladen, som er svære for udenforstående at forstå. F.eks. ved at der hurtigt samles en 

"støttegruppe" til en part, hvis der opstår en konflikt imellem to beboere, at der bliver holdt 

øje med hinanden, at beboerne til dels holder sig til deres egne/dem som ligner dem selv samt 

ved at piger i pigeklubben ikke må gå alene hen i aktivitetslokalet.  

Indtil videre giver det ikke udfordringer, men der er risiko for at der opstår en ubalance og at 

tingene kommer ud af kontrol. 

  

Frank efterlyser et samarbejde med kommunen omkring en medarbejder, der har specifikt 

fokus på at arbejde med at  bryde de uhensigtsmæssige alliancer, der ligger under overfladen i 

området og som det ikke er muligt at arbejde med som ejendomsleder, hvor fokus overordnet 

set er drift af det overordnede boligområde og håndtering af udfordringer på overfladen. Det er 

vigtigt fortsat at prioritere, at hjælpe de forskellige grupper af beboere til at opleve, at der er 

virkelige mennesker bag facaden hos "de andre", så der kommer større fokuks på det som 

beboerne har til fælles, fremfor det som er forskelligt. Herunder at hjælpe med at komme et 

spadestik dybere ned i de udfordringer, der gør sig gældende hos de enkelte familier. 

Derudover mangler der flere faciliteter til fællesaktiviteter i området. Der er kun et 

aktivitetshus som skal rumme mange forskellige typer af aktiviteter. 

En vigtig kerneværdi for arbejdet i Lundtofteparken handler om at se mennesket fremfor 

fordommen. 

  

  

  



 

6 
 

Punkt 2 

Godkendelse af dagsordenen 

Sagsfremstilling 

Godkendelse af dagsordenen 

Beslutning 

Dagsordenen blev godkendt. 
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Punkt 3 

Godkendelse af referat 

Sagsfremstilling 

Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Referatet er sendt ud sammen med dagsordenen. 

  

Beslutning 

Referatet blev godkendt. 

Bilag 

• 201808 - Referat Integrationsrådsmøde d. 28.08.2018 
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Punkt 4 

Orientering ved formand og næstformand 

Sagsfremstilling 

Formand og næstformand informerer om nyt, der er aktuelt for rådets medlemmer. 

  

Beslutning 

• Fakta på flygtningeområdet: 

o Kommunen har foreløbig fået visiteret i alt 12 flygtninge ud af kvoten for 2018 på 18 
flygtninge. 

o Kommunen har åbnet to nye midlertidige indkvarteringer for flygtninge - den ene i 
Taarbæk og den anden i Sorgenfri 

o Kommunen er ved at lukke den gamle del af Lykkens Gave ned som midlertidig 
indkvartering i henhold til beslutning i Beskæftigelses- og Integrationsudvalget i april 
måned. 

• Mødedatoer i 2019 bliver: 

o 19. februar 
o 21. maj 
o 27. august 
o 12. november 

• Høring: 
o Beskæftigelses- og Integrationsudvalget har sendt Beskæftigelsesplanen for 2019 i 

høring hos Integrationsrådets medlemmer. Integrationsrådet er ikke formelt 
høringsberettiget, men bliver ofte hørt alligevel, når der skal besluttes indsatser, der 
har betydning for Integrationsrådets målgruppe. Høringsfristen er ofte kort og det er 
derfor ikke muligt at nå at indsamle kommentarer fra medlemmerne, med henblik på 
at lave et samlet høringssvar. Medlemmerne skal derfor selv hver især sørge for at 
sende kommentarer til kontaktpersonen for sagen, der er i høring. 

• Arrangement om Social Kontrol d. 4. december 
o Det er rigtigt fint at så  mange har tilmeldt sig temaarrangementet om social kontrol 

d. 4. december. Hvis nogen har overset invitationen er de velkomne til at kontakte 
Charlotte, der kan sende den ud igen. 

• Forslag til punkter til drøftelse 
o Preben Mac har sendt to forslag til punkter, som ønskes drøftet i Integrationsrådet. 

Det ene handler om integration på arbejdsmarkedet. Dette sættes på til næste 
møde, hvor Center for Arbejdsmarked inviteres til at komme og holde et oplæg, for 
at kvalificere drøftelsen. Det andet punkt om skoleelevers brug af privatskoler, er sat 
på som punkt idag. 

  

Bilag 

• Faktaark 01.10.2018 
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Punkt 5 

Drøftelse af integrationsindsatsen og integrationslysten i boligområderne, herunder 

andelen af børn med udenlandsk baggrund der benytter henholdsvis folkeskole og 

privat skole 

Sagsfremstilling 

Preben Mac har foreslået at Integrationsrådet drøfter status på integration i boligområderne, 

herunder andelen af børn med udenlandsk baggrund der benytter henholdsvis folkeskole og 

privatskole. 

Bilag fra Center for Uddannelse og Pædagogik vedrørende andel af børn i kommunen der går i 

privatskole, er sendt ud sammen med dagsordenen. 

  

Beslutning 

Preben Mac, der repræsenterer boligområdet Sorgenfrivang 2 på Grønnevej, har en oplevelse 

af, at der mangler interaktion mellem beboere i området med henholdsvis dansk- og anden 

etnisk baggrund end dansk. Det kommer blandt andet til udtryk ved, at grupper af 

udenlandske kvinder mødes i boligområdets grønne araler, men uden repræsentation af etnisk 

danske kvinder. Samtidig er det indtrykket, at en stor andel af børn med anden etnisk 

baggrund end dansk går på privatskoler fremfor den lokale folkeskole. Preben ønsker derfor at 

drøfte dels, hvordan integration skal defineres og forstås og dernæst, hvordan 

Integrationsrådet kan bidrage til at håndtere den oplevede problemstilling. 

Integrationsrådet drøftede forskellige perspektiver i forhold til problemstillingen. Bl.a., at det 

er vigtigt ikke at tale forskelligheden imellem kulturer op, men i højere grad have fokus på, 

hvad borgerne på tværs af etnicitet har til fælles. Der blev også lagt vægt på, at det er vigtigt 

at have fokus på integration på arbejdsmarkedet, da det er på arbejdspladsen, der kan opstå 

fællesskab og hvor forskelligheder kan komme til udtryk på en positiv måde. 

Det blev også nævnt, at det er vigtigt at forstå integration som en proces, der tager tid og 

samtidig at forstå, at borgere med anden etniske baggrund ikke er en samlet homogen masse, 

men individer med forskellig kultur og tradition. 

Det blev drøftet, hvorvidt de udsendte oversigter over børn i privatskoler indikerer, at der er 

grund til bekymring over, at et stort antal  børn med anden etnisk baggrund ikke går i den 

lokale folkeskole. Det blev endvidere nævnt, at familier kan vælge privatskole til deres børn af 

mange forskellige årsager, ikke mindst fordi der er høje ambitioner på børnenes vegne. 

Nogle af repræsentanterne for de frivillige foreninger bekræftede, at det udefra set ser ud til, 

at der er vis opdeling af kvinder og børn med henholdsvis udenlandsk- og dansk baggrund.  

Bilag 

• Oversigt over elever fra L-TK i specifikke privatskoler 

• Skolelever i privatskoler fordelt på klassetrin og skoledistrikt 
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Punkt 6 

Tilbagemelding fra Integrationsrådets arbejdsgrupper 

Sagsfremstilling 

Integrationsrådet har nedsat følgende arbejdsgrupper: 

  

• Kulturfestivalen/Liv i Lyngby - (Gitte KW, Ruth, Massoud, Christian, Fargana, 

Susanne og Erik) 

• Mentorkorpset for flygtninge - (Gitte KW, Ruth, Aadje, Torben, Anna, Lone og 

Susanne) 

• Tværfagligt samarbejde med integrationsråd i nabokommuner - (Gitte KW) 

• Aktiviteter med og for børn - (Aadje og Hatem) 

• Aktiviteter i almennyttige boligområder - (Dorte  Minna, Mehdi og Anna) 

  

Følgende forslag til aktiviteter skal modnes før der eventuelt nedsættes arbejdsgrupper: 

  

• Lektiehjælp - eksisterer i et vist omfang i regi af LyngbyGuiderne og Lyngby 

Frivilliggruppe for mindre børn og voksne, så der kan eventuelt tages afsæt i 

erfaringerne derfra. Forslag stillet af Mehdi. 

• Borgeroplysning inden næste valg for at fremme valgdetagelsen blandt borgere 

med anden etnisk baggrund end dansk. Forslag stillet af Mehdi, som arbejder videre 

med idéen. 

  

 Arbejdsgruppernes medlemmer giver en status på arbejdet. 

Beslutning 

Arbejdsgrupperne informerede: 

  

• Kulturfestivalen/Liv i Lyngby - (Gitte KW, Ruth, Massoud, Christian, Fargana, 

Susanne og Erik) 
Citykoordinatoren er i dialog med Vidensbyen om arrangementet til foråret. Der er ikke fastsat en 
dato endnu, men den kommer snart. Gitte har kontakt til citykoordinatoren og melder ud når der er 
nyt. 

• Mentorkorpset for flygtninge - (Gitte KW, Ruth, Aadje, Torben, Anna, Lone og 

Susanne) 
Mentorkorpset har fungeret siden 2012 og Integrationsrådet har været meget aktiv siden etablering 
af korpset. Arbejdsgruppen har i sidste uge holdt møde med den nye koordinator i kommunen, der 
hedder Christina Karlsen. Formålet med mødet var at komme frem til, hvordan Integrationsrådet 
fremadrettet kan indgå i arbejdet med mentorkorpset. Arbejdsgruppen ønsker endvidere at tænke 
koordinering af indsatsen i forhold til "Venner viser vej", som er et lignende tilbud som Røde Kors 
står for. Der arbejdes videre med dette. 

• Tværfagligt samarbejde med integrationsråd i nabokommuner - (Gitte KW) 
Der er planlagt møde med formand, næstformænd og sekretariat i den andre kommuner d. 10. 
december. Formålet er at drøfte fælles initiativer på tværs af kommunernes integrationsråd. 

• Aktiviteter med og for børn - (Aadje og Hatem) 
Aadje har været i kontakt med Frivilligrådet og har også planer om at gå i dialog med Drivhuset 
under Ungdommens Røde Kors, for i første omgang at afdække, hvilke aktiviteter der findes til 
målgruppen. Næste step er at finde ud af, om kendskabet til de eksisternede tilbud er udbredt nok 
eller eventuelt kan udbredes bedre. Herunder skal det afklares, om der er behov for en forstærket 
indsats, for at sikre at børn og unge i højere grad benytter tilbuddene. 

• Aktiviteter i almennyttige boligområder - (Dorte  Minna, Mehdi og Anna) 
Der er ikke noget nyt, da Dorte Minna, Mehdi og Anna ikke deltog i mødet.  
Der kom et forslag om at revitalisere Bydelsmødrene, som Integrationsrådet tidligere har støttet, og 
som også af Frank Sabroe-Starck blev fremhævet som en værdifuld indsats i Lundtofteparken. Det 
kom endvidere et forslag om at etablere funktioner som social vicevært i boligområderne 
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Lundtofteparken og Sorgenfrivang 2, hvor unge kan aktiveres med småjobs, der har nyttekarakter i 
området. 
Ruth og Aadje meldte sig til at arbejde videre med muligheden for at etablere et miks af 
bydelsemødre og sociale viceværter. Ann meldte sig som sparringspartner på sidelinjen. 
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Punkt 7 

Ansøgninger til Integrationsrådets pulje 

Sagsfremstilling 

Der er ikke indkommet nye ansøgninger til Integrationsrådets pulje. 

Der skal afsættes 5.000 kr. til Integrationspris 2019 som følge af indførelse af 

Integrationsprisen. 

Der skal afsættes budget til Kulturfestival 2019. 

  

Beslutning 

Det tidligere bevilgede budget til Kulturfestival 2018 på 20.000 kr. skal tilbageføres til puljen, 

da festivalen i år blev erstattet af eventen i forbindelse med Liv i Lyngby. 

Til gengæld besluttes det at afsætte 30.000 kr. til Kulturfestival 2019. 

Det besluttes endvidere at afsætte 5.000 kr. til Integrationspris 2019. 

  

Repræsentanterne for boligselskaberne - Ann og Preben - opfordres til at søge om støtte fra 

puljen til aktiviteter, der kan bidrage til at samle beboerne i henholdsvis Lundtofteparken og 

Sorgenfrivang 2 om nogle fælles aktiviteter. 
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Punkt 8 

Status økonomi 

Sagsfremstilling 

Status på Integrationsrådet pulje fremlægges til orientering. 

Status er sendt ud sammen med dagsordenen. 

  

Beslutning 

Integrationsrådet har bevilget i alt 29.025 kr. til aktiviteter i 2018. 

Der er forbrugt i alt 16.875 kr. af de 29.025 kr. der er bevilget til aktiviteter i 2018. 

Der er 84.824 kr. tilbage til nye bevillinger som overføres til 2019. 

Bilag 

• Budget 2018 - status november 
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Punkt 9 

Tilbagemelding fra råd, foreninger og plitiske udvalg 

Sagsfremstilling 

Medlemmer der repræsenterer råd, foreninger og politiske udvalg giver en orientering om 

seneste nyt, der har relevans for Integrationsrådet. 

  

Beslutning 

Martin/udpeget af Kommunalbestyrelsen: Der er blevet indført IGU 

(Integrationsgrunduddannelse) i kommunen som Beskæftigelses- og Integrationsudvalget har 

besluttet. Det er blevet etableret 5 pladser til kvinder i den kommunale ældreomsorg. Formålet 

er at øge beskæftigelsen for kvinder med anden etnisk baggrund end dansk. Et medlem har 

gode erfaringer med integration af kvinder med anden etnisk baggrund på ældreområdet i 

Gentofte Kommune. Fitim Civic der deltog som embedsmand fra Center fra Arbejdsmarked 

supplerede i forhold til IGU med at tilføje, at kvinderne der udvælges til IGU er dem, som 

vurderes motiveret for at arbejde indenfor området. 

Fargana/repræsentant for borgere med anden etnisk baggrund end dansk: Der har 

været valgmøde i Repræsentantskabet for Rådet for etniske minoriteter. Der har ikke været 

nogen ordinære møder endnu. 

Lome/Røde Kors: Der har været møde med kommunen omkring projektet Venner viser vej, 

der er meget i tråd med det frivillige Mentorkorps. Røde Kors driver endvidere aktiviteten 

Midlertidig forældremyndighedsindehaver. Røde Kors har behov for at få opklaret, om det er 

korrekt forstået, at nyankomne flygtninge og familiesammenførte skal aktiveres i 

beskæftigelsesrettede tilbud indenfor 2 uger efter de er ankommet. Fitim Civic oplyser at det 

er korrekt forstået. Der er tale om praktikforløb og ikke nødvendigvis ordinært arbejde. Fitim 

oplyser endvdiere, at der er et godt samarbejde med virksomheder, der tilbyder ordinære 

ansættelser til egnede jobansøgere. 

Morten/Ungdommens Røde Kors. Foreningen har startet en ugentlig klubaktivitet på 

Sjælsmark Udrejsecenter i september. Målgruppen er unge mellem 15-25 år. Aktiviteten har til 

formål at samle unge på tværs af etnicitet. Aktiviteten hedder Mixed up Club og Røde Kors har 

stillet lokaler til rådighed på udrejsecentret. Der er indkøbt diverse udstyr, som kan danne 

ramme om de forskellige aktiviteter. Der er blevet taget rigtigt godt imod tilbuddet og de unge 

profiterer godt af det. I Drivhuset, som er et lokalt tilbud i Frivillighuset, mødes 8-10 unge med 

anden etnisk baggrund hver onsdag med unge danske frivillige. Der er plads til mange flere 

unge med anden etnisk baggrund og der er et samarbejde igang med et kommunalt 

bofællesskab for unge flygtninge, der forhåbentlig kan bidrage til, at der kommer flere i 

tilbuddet. 
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Punkt 10 

Evt. 

Sagsfremstilling 

Eventuelt. 

  

Beslutning 

Gitte K-W foreslog, at punktet "Orientering fra medlemmerne" fremover rykkes frem på 

dagsordenen for at sikre, at der bliver plads til den gensidige orientering. 

Det aftales at rykke punktet frem på de kommende møder. 
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Punkt 1
Oplæg: Generel introduktion af flygtningeområdet

Sagsfremstilling
Introduktion til organisering af flygtningeområdet i Lyngby-Taarbæk Kommune. 

Beslutning
Charlotte Olsen gav en introduktion til kommunens organisering og indsats for flygtninge og 
familiesammenførte til flygtninge i kommunen.
Oplægget sendes ud til deltagerne sammen med referatet.

Bilag

 2018 oplæg Integrationsrådet
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Punkt 2
Godkendelse af dagsorden

Sagsfremstilling
Godkendelse af dagsordenen.
 

Beslutning
Der er kommet ansøgninger til Integrationsrådet efter dagsordenen er blevet sendt ud.
Der indsættes derfor et nyt punkt 6: Ansøgninger til Integrationsrådets pulje.
Dagsordenen godkendes med denne tilføjelse.
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Punkt 3
Godkendelse af referat

Sagsfremstilling
Godkendelse af referat fra møde d. 22. maj 2018

Beslutning
Referatet blev godkendt.
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Punkt 4
Orientering ved formand og næstformand

Sagsfremstilling
Orientering om nyt i relation til integrationsområdet ved formand og næstformand.
 

Beslutning
Formanden informerede om:

 Der har været en drøftelse på formandskabets gruppemøde (for de politiske foreninger 
og -udvalg) om hvorvidt det er hensigtsmæssigt, at formanden for nævn og råd sidder i 
kommunalbestyrelsen, af hensyn til habilitetsprincippet. Forvaltningen har i den 
forbindelse udarbejdet et notat som konkluderer, at det ikke i udgangspunktet er et 
problem. Det er på den baggrund blevet besluttet, at håndtere eventuelle problemer i 
de enkelte råd og nævn, fremfor at tage en overordnet beslutning, der skal gælde alle. 
Der er lagt vægt på at de enkelte råd og nævn er meget forskellige mht. 
sammensætning, kompetencer, og høringsret.

 De politiske udvalg har netop behandlet 1 og 2 anslået regnskab og af 1 anslået 
regnskab fremgår blandt andet et merforbrug på udgifter til unge i efterværnsordning. 
Det handler om unge uledsagede flygtninge, der er anbragt på opholdssteder, hvor der 
er truffet nogle afgørelser der skulle nedbringe udgifterne på området. Kommunen har 
ikke fået medhold i alle afgørelser der er påklaget til Ankestyrelsen, og reduktion af 
udgifterne på området har derfor ikke været muligt i fuldt omfang. I forbindelse med de 
igangværende budgetforhandlinger, har forvaltningen udarbejdet beredskabsforslag, 
som bl.a. er brugt til finansiering af merforbrug i 2. anslået regnskab, og som kan ligge 
til grund for eventuelle omprioriteringer i budget 2019-22 

 Der var før sommerferien en artikel i DGO om familiesammenførte kvinder i arbejde, 
hvor både formanden og forvaltningen har udtalt sig. På landsplan er der udfordringer 
med at få familiesammenførte kvinder i job. I Lyngby-Taarbæk Kommune ser det bedre 
ud. Formanden har endvidere en artikel i DGO i denne uge om en muslimsk konvention, 
Jalsa Salana, der blev afholdt i England i sommerferien. Ahmadiyya-muslimerne står 
bag konventionen, der samlede 4O.OOO muslimer fra hele Europa. Der var flere 
borgere fra Lyngby-Taarbæk Kommune med i planlægningen af konventionen, blandt 
andet Imad Malik, der er talsmand for foreningen Muslimer for fred. Integrationsrådet 
har tidligere samarbejdet med denne forening og Gitte Kjær-Westermann var på den 
baggrund inviteret med til konventionen sammen med sin familie.  

 Integrationsrådet plejer at indlede møderne med et oplæg med relevans for rådet. Der 
er forslag om at holde det næste møde i Lundtofteparken med oplæg fra 
ejendomslederen Frank Starck-Sabroe. Fokus skal være på social kontrol i området, 
hvordan det kommer til udtryk og hvordan der arbejdes med det. Sekretariatet går 
videre med det. Det undersøges også, hvorvidt det er muligt at få en fotograf med, der 
kan tage et gruppebillede af Integrationsrådets medlemmer. 

Andre forslag til oplæg:
- er der noget som kommunen tænker at de frivillige foreninger kan bidrage med ift. 
integrationsindsatsen?
- præsentation af de fire frivillige foreninger, der er repræsenteret i rådet og deres 
aktiviteter
- besøg fra generalsekretæren i Dansk Flygtningehjælp. Måske også generalsekretæren 
fra Dansk Røde Kors - eventuelt i et samarbejde med de Integrationsråd vi har indledt 
samarbejde med i de omkringliggende kommuner.
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- besøg af et par borgere, der er kommet som flygtninge og som har gennemgået et 
positivt integrationsforløb. Der er brug for modvægt til de negative historier, som 
præger medierne. 
- besøg fra Dansk Flygtningehjælps ungdomsafdeling - DFUNK - for at høre om hvilke 
aktiviteter de tilbyder. Aktuelt da Integrationsrådet i dag har fået tilsendt invitation til 
en friluftstur for unge

   Medlemmerne skal huske at skrive et par ord om sig selv og sende til sekretariatet, 
som så lægger det ud på hjemmesiden. Se eventuelt hvad andre har skrevet om sig 
selv for at få inspiration.

   For at gøre det nemmere for Integrationsrådets medlemmer at kontakte hinanden i 
forbindelse med deltagelse i arbejdsgrupper, mv., vil det være hensigtsmæssigt, at 
sekretariatet sender en oversigt ud med navne, telefonnummer og e-mail. De 
tilstedeværende medlemmer og suppleanter skrev sig på en liste og tilkendegav i den 
forbindelse deres samtykke til at deres informationer deles. Sekretariatet skriver til de 
medlemmer og suppleanter som ikke deltog i mødet, for at indhente deres samtykke 
også. 

  Cykelværkstedet på Lykkens Gave har ligget stille længe og det har trods en ihærdig 
indsats ikke været muligt, at rekruttere frivillige til at drive det videre. Nabogruppen til 
Lykkens Gave har derfor været i kontakt med Netværkshuset i Gentofte Kommune, om 
at samarbejde omkring tilbuddet. Samarbejdet består i at Netværkshuset overtager de 
brugte cykler der står på cykelværkstedet ved Lykkens Gave samt værktøj og 
reservedele som er indkøbt med midler fra Integrationsrådet. Derved vil flygtninge fra 
Lyngby-Taarbæk Kommune få mulighed for at få brugte cykler uden beregning. 
Integrationsrådet bakker op om dette forslag.
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Punkt 5
Tilbagemelding fra Integrationsrådets arbejdsgrupper

Sagsfremstilling
Integrationsrådet nedsatte på sidste møde nedenstående arbejdsgrupper:
 

 Kulturfestivalen/Liv i Lyngby - (Gitte KW, Ruth, Massoud, Christian, Fargana, 
Susanne og Erik)

 Mentorkorpset for flygtninge - (Gitte KW, Ruth, Aadje, Torben, Anna og Susanne)
 Tværfagligt samarbejde med integrationsråd i nabokommuner - (Gitte KW)
 Aktiviteter med og for børn - (Aadje og Hatem)
 Aktiviteter i almennyttige boligområder - (Dorte Minna, Mehdi og Anna)

 
Følgende forslag til aktiviteter skal modnes, før der eventuelt nedsættes arbejdsgrupper:
 

 Lektiehjælp - eksisterer i et vist omfang i regi af LyngbyGuiderne og Lyngby 
Frivilliggruppe for mindre børn og voksne, så der kan eventuelt tages afsæt i 
erfaringerne derfra. Forslag stillet af Mehdi.

 Borgeroplysning inden næste valg for at fremme valgdeltagelsen blandt borgere 
med anden etnisk baggrund end dansk. Forslag stillet af Mehdi, som arbejder videre 
med idéen.

 
Arbejdsgruppernes medlemmer giver en status på arbejdet.
 

Beslutning
 Kulturfestivalen/Liv i Lyngby - (Gitte KW, Ruth, Massoud, Christian, Fargana, 

Susanne og Erik)
Fremfor som tidligere at holde en årlig kulturfestival på Stadsbiblioteket, vil festivalen 
til næste forår komme til at foregå i Lyngby midtby. Formanden har indledt et 
samarbejde herom med den nyansatte citykoordinator. I mellemtiden er det besluttet 
at deltage i Liv i Lyngby med aktiviteter på Ulrikkenborg Plads. Programmet er på plads 
og indeholder optræden ved et børnekor, smagsprøver fra alverdens lande og kurdisk 
arabisk dans og musik. Arbejdsgruppen har kontaktet de handelsdrivende omkring 
Ulrikkenborgplads, som er meget glade for, at deres område tænkes ind i Liv i Lyngby, 
og har budt ind med både mad og drikkevarer og stiller borde og stole til rådighed. Alle 
er velkomne til at deltage.
 

 Mentorkorpset for flygtninge - (Gitte KW, Ruth, Aadje, Torben, Anna, Lone og 
Susanne)
Der er blevet afholdt møde med de frivillige mentorer før sommerferien for at finde ud 
af hvordan mentorerne bedst kan støttes i deres rolle som mentor. Der er nyt møde i 
september. Sideløbende er der ved at blive planlagt et møde for arbejdsgruppen i 
Integrationsrådet, for at finde ud af hvordan Integrationsrådet fortsat kan være 
involveret i, og bakke op om mentorkorpset, som er et initiativ forankret i 
Integrationsrådet. 
 

 Tværfagligt samarbejde med integrationsråd i nabokommuner - (Gitte KW)
Sekretariatet har indsamlet kontaktoplysninger fra netværkskommunerne Gladsaxe, 
Gentofte og Furesø. Formanden har taget kontakt til rådene og har inviteret dem til Liv 
i Lyngby.
 

 Aktiviteter med og for børn - (Aadje og Hatem)
Aadje og Hatem deltager ikke i mødet så der er ikke noget nyt fra dette område.
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 Aktiviteter i almennyttige boligområder - (Dorte Minna, Mehdi og Anna)
Der er ikke blevet taget hul på området endnu, men der vil formentlig komme nogle 
gode input efter næste møde, som skal holdes i Lundtofteparken.

 
En aktivitet på spillestedet Templet for unge flygtninge for et par år siden blev drøftet. 
Initiativet kan have gavn af støtte fra Integrationsrådet for at komme i fokus igen. Dorte 
Minna går videre med det.
 
Der blev stillet to forslag på sidste møde om lektiehjælp og borgeroplysning inden næste valg. 
Der er ikke noget nyt om disse. Ruth har stillet sin viden til rådighed om eksisterende tiltag i 
forhold til lektiehjælp, for at inspirere til udvikling af nye aktiviteter.
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Punkt 6
Ansøgninger til Integrationsrådets pulje

Sagsfremstilling
Integrationsrådet har brug for et banner - en såkaldt roll-up - i forbindelse med deltagelse i 
forskellige events, som for eksempel Liv i Lyngby og Kulturfestivalen. Det forslås derfor at 
Integrationsrådets sekretariatsbetjening går videre med at få lavet dette. Der skal afsættes 
700 kr.
 
LyngbyGuiderne har sendt en ansøgning om støtte af udgifter til udsatte flygtningebørn og -
unges deltagelse i fritidsaktiviteter. Der ansøges om 10.000 kr.

Beslutning
Det besluttes at afsætte 700 kr. til at få lavet en roll-up for Integrationsrådet.
 
Det besluttes at bevilge det ansøgte beløb til LyngbyGuiderne med henblik på at støtte udsatte 
flygtningebørn og -unges deltagelse i fritidsaktiviteter. 
LyngbyGuiderne skal afrapportere til Integrationsrådet hvordan beløbet bliver brugt. 
Sekretariatet udarbejder konkret forslag til indhold af afrapporteringen. Herunder hvilke 
kriterier, der skal lægges til grund for tildeling af støtten.
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Punkt 7
Status økonomi

Sagsfremstilling
Status på økonomioversigten vedrørende Integrationsrådets pulje præsenteres.
Der er ingen nye ansøgninger til puljen.
Det skal drøftes om der skal laves reklame for puljen.
 

Beslutning
Der er kommet to ansøgninger efter dagsordenen blev sendt ud.
Ansøgningerne blev drøftet under punktet "Ansøgninger til Integrationsrådets pulje".
 
Status på Integrationsrådets pulje blev taget til efterretning.
 
Det blev besluttet lade Gentofte Netværkshus bruge de ubrugte midler, som tidligere er 
bevilget til etablering af cykelværksted på Lykkens Gave.
 
Det blev besluttet at kommunikere muligheden for funding til integrationsinitiativer bedre ud. 
Integrationsrådets medlemmer opfordrer hver især i deres netværk borgere og foreninger i 
kommunen til at iværksætte aktiviteter med økonomisk støtte fra Integrationsrådet.

Bilag

 Budget 2018 - status august 2018
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Punkt 8
Tilbagemelding fra råd, foreninger og politiske udvalg

Sagsfremstilling
Der gives en orientering om nyt fra:

 Rådet for etniske minoriteter
 De foreninger der er repræsenteret i rådet
 Politiske udvalg

 

Beslutning
Punktet blev udsat
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Punkt 9
Eventuelt

Sagsfremstilling
Eventuelt
 

Beslutning
Forskellige medlemmer i rådet orienterer om deres aktiviteter:

 Røde Kors har planlagt en workshop d. 5. september sammen med de frivillige 
midlertidige forældremyndighedsindehavere, for at kunne forberede en bedre overgang 
for de unge når de fylder atten år.

 Røde Kors har planlagt et arrangement d. 10. oktober for de frivillige netværksfamilier i 
Røde Kors. Arrangementet har til formål at støtte de frivillige i deres rolle og det vil 
blandt andet byde på et oplæg fra en psykolog. Andre frivillige i kommunen og 
Integrationsrådet vil også blive inviteret. 

 
 Frivillig fredag afholdes i år anderledes end tidligere, hvor der vil være fokus på 

hvordan foreninger og frivillige tilbud kan kommunikere deres aktiviteter og 
fællesskaber via fotos og film. I ugerne op til Frivillig fredag er der workshops, hvor 
tilmeldte foreninger kan lære hvordan de kan kommunikere via fotos og film. På dagen, 
den sidste fredag i september, vil foreningernes optagelser og fotos blive præsenteret 
på Stadsbiblioteket. 

 
 Der var et spørgsmål til en proces sidste efterår, hvor det af et referat fremgik, at der 

politisk var lagt op til en ændring i sammensætningen af Integrationsrådet. Formanden 
orienterede om sagen. Det var en sag, som blev lagt på ØK i oktober 2017 uden 
involvering af Integrationsrådet eller forvaltningsbetjeningen af rådet, hvori 
forvaltningen indstillede en anden sammensætning og målgruppe for Integrationsrådet. 
Sagen bar præg af manglende viden om rådets eksisterende målgruppe og arbejde. 
Formanden udarbejdede et indsigelsesnotat, som rådet godkendte. Sagen blev udsat til 
foråret 2018, hvor ØK på baggrund af indsigelserne besluttede at lade Integrationsrådet 
fortsætte som hidtil, idet vi kan udvide vores sammensætning med nye medlemmer. 

 Der var et spørgsmål til en sag der har været drøftet for nylig på Beskæftigelses- og 
Integrationsudvalget vedrørende etablering af 5 kommunale IGU stillinger. Der blev 
spurgt til hvorvidt Integrationsrådet er blevet hørt forinden eller har fået mulighed for 
at give input. Det har ikke været tilfældet. Sagen skal behandles i Social- og 
Sundhedsudvalget inden den skal i Økonomiudvalget.
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Bilag

 2018 oplæg Integrationsrådet
 Budget 2018 - status august 2018



Faktaark flygtningeområdet 2018 Status pr. 22.10.2018

Flygtninge Flygtningekvote
marts 2018- februar 2019 Midlertidigt ophold 2

18 Varigt ophold 7
I alt 9

Modtagne flygtninge Midlertidigt ophold Varigt ophold i alt
Aktuel Status 9
marts 2 2
april
maj
juni
juli
august 2 2
september
oktober 5 5
november
december
januar
februar

Fordelt på køn og alder 0-2 år 3-5 år 6-15 år 16-17 år 18-25 år 26-39 år 40-49 år 50-59 år 60 år - I alt
Marts
Piger/Kvinder 1 1
Drenge/Mænd 1 1
Marts i alt 2
April
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
April i alt 0
Maj

2 2
5

Modtagne flygtninge marts 2017 - februar 2018
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Modtagne flygtninge, marts 2017 - februar 201, fordelt på
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Piger/kvinder Drenge/mænd



Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
Maj i alt 0
Juni
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
Juni i alt 0
Juli
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
Juli i alt 0
August
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd 1 1 2
August i alt 2
September
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
September i alt 0
Oktober
Piger/Kvinder 1
Drenge/Mænd 1 2 1
Oktober i alt 5
November
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
November i alt 0
December
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
December i alt 0

jan-19
Piger/Kvinder

Modtagne flygtninge, marts 2017 - februar 201, fordelt på
alder og køn
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Drenge/Mænd
Januar 2019 i alt 0

feb-19
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
Februar 2019 i alt 0
Status marts 2018 -februar 2019
Piger/Kvinder 1
Drenge/Mænd 3
Total 9

Familiesammenførte

Familiesammenførte til flygtninge fra
2017 2016 2015 andet i alt

Aktuel Status 16
januar
februar 1 1
marts 2 2
april
maj 3 3
juni 5 5 10
juli
august
september
oktober
november
december

Fordelt på køn og alder 0-2 år 3-5 år 6-15 år 16-17 år 18-25 år 26-39 år 40-49 år 50-59 år 60 år - I alt
Januar
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd

1 2 3
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Familiesammenførte i 2018
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Januar i alt
Februar
Piger/Kvinder 1 1
Drenge/Mænd
Februar i alt
Marts
Piger/Kvinder 1 1
Drenge/Mænd 1 1
Marts i alt
April
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
April i alt
Maj
Piger/Kvinder 2 1 3
Drenge/Mænd
Maj i alt
Juni
Piger/Kvinder 1 3 1 1 6
Drenge/Mænd 2 1 1 4
Juni i alt
Juli
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
Juli i alt
August
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
August i alt
September
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
September i alt
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Familiesammenførte fordelt på alder og køn
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Oktober
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
Oktober i alt
November
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
November i alt
December
Piger/Kvinder
Drenge/Mænd
December i alt
Status 2018
Piger/Kvinder 0 11
Drenge/Mænd 0 5
Total 16

Nationalitet
Statsløse

palæstinensere
Syrien Eritrea Somalia Iran Irak Afghanista

n
Andre I alt

Januar
Flygtninge
Familiesammenførte
Januar
Februar
Flygtninge
Familiesammenførte 1 1
Februar
Marts
Flygtninge 2 2
Familiesammenførte 1 1 2
Marts

Flygtninge og familiesammenførte fordelt på nationalitet
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April
Flygtninge
Familiesammenførte
Apri
Maj
Flygtninge
Familiesammenførte 3 3
Maj
Juni
Flygtninge
Familiesammenførte 5 5 10
Juni
Juli
Flygtninge
Familiesammenførte
Juli
August
Flygtninge 1 1 2
Familiesammenførte
August
September
Flygtninge
Familiesammenførte
September
Oktober
Flygtninge 5 5
Familiesammenførte
Oktober
November
Flygtninge
Familiesammenførte
November
December

Flygtninge og familiesammenførte fordelt på nationalitet
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Statsløse palæstinensere Syrien Eritrea Somalia Iran Irak Afghanistan Andre



Flygtninge
Familiesammenførte
December
Januar
Flygtninge
Familiesammenførte
Januar
Februar
Flygtninge
Familiesammenførte
Februar
Status 2018
Flygtninge 9
Familiesammenførte 16
Total

Midlertidig indkvartering

Værelser
Ledige

værelser Indkvarterede
jan feb marts april maj juni juli aug sept okt nov dec

Virumvej 7 0 7 7 7 5 5 5 5 5 5
Sorgenfrivej 6 0 5 6 7 6 6 5 5 6 6 5
Chr. X Allé 5 0 9 10 9 9 9 9 9 9 9
Jægersborgvej (indtil 15.3.2018) 8 0 11 10 0 0 0 0 0 0 0
Lundtoftevej 51 4 0 4 4 4 4 3 3 4 4 4
Nøjsomhedsvej 6 0 14 15 15 15 15 15 7 7 13 11
Lykkens Gave, 1. afd. 19 3 23 24 26 25 25 25 25 26 25 24
Lykkens Gave, 2. afd. 13 5 13 14 21 22 22 22 33 33 21 26
Lundtoftevej 212 2 0 3 3 3 3 3 3 3 3 3 4
Skolebakken 4 0 9 9 9 9 9 9 9 9 6
Taarbækdalsvej 7 2 11



Eremitageparken 359a (pr. 15.7.2018) 2 0 8 8 8
Grønnevej 248 (pr.15.10.2018) 5 5
Privat 1 0 1 1 1 1 1 1 1 1 0
Midlertidige boliger i alt 89 10 99 103 102 99 98 97 109 111 111
Flyttet i permanent bolig 1 1 2

Flyttet i permanent bolig i 2017 2018 4







Integrationsrådets økonomi 2018

C:\pdf\in3c220825-d0fb-486b-b32f-20a3c8e59e32.xlsx 20-11-2018

Projekter Budget 2017 Bevilget Forbrug t.o.m. 2017 Forbrug 2018
Rest af  bevilgede

midler

Budget 2018 62.800

Overført fra 2017 64.055
Rest af bevilgede midler fra tidligere år:
Frivillige mentorer - netværk og uddannelse (bevillinge 2017) 4.922 5.000 78 597,71 4.324
Frivillige mentorer - rammebudget  2016 2.127 12.000 9.873 0 2.127

- - - -
Kulturfestival 2017 1.536 25.000 23.464 0 1.536
Kulturfestival 2017 - retur- ej brugt. -1.536 - - - -
Fællesrum Lykkens Gave - Nabogruppen 2.860 6.500 3.640 0 2.860
Cykelværksted Lykkens Gave - Lyngbyguiderne 1.697 10.000 8.303 1.697 0
Tværkommunal Workshop  - forplejning 1.400 1.400 0 1.400
Tværkommunal Workshop  - forplejning - retur -1.400

Budget 2018 total
113.849

Til nye projekter i 2018
Aktiviteter 2018
Integrationsrådsvalg 2018 Annoncer 8.325 8.325 0
Kulturfestival 2018 20.000 0 0
Tilbageført Kulturfestival 2018 -20.000 - 0
Liv i Lyngby 10.000 8.550 1.450

0
0

Bevilget i alt i 2018 18.325
Forbrug af bevilgede midler 2018 16.875
Rest af bevilgede midler i 2018 1.450
Restbudget 2018 til nye projekter 95.524
Bogføring i alt på 2018 regnskab 19.170
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